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Protokół Nr VIII/2019 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 24 czerwca 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 24 czerwca 2019 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 14 radnych Gminy Żołynia (nieobecny był radny: Tadeusz Leja); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia; 

3) Wójt Gminy Żołynia; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia; 

6) Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żołyni; 

7) inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Magdalena Rogowska; 

8) informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Fort otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych a następnie przystąpił do prezentacji porządku obrad. W związku z wnioskiem 

wójta o poszerzenie porządku obrad przewodniczący zaproponował, aby do porządku sesji 

dodać rozpatrzenie i przyjęcie dwóch uchwał, w sprawie: 

1) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Żołynia, 

2) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych 

przez Gminę Żołynia od dnia 1 września 2019 r. 

Wobec braku uwag radnych w tym zakresie przewodniczący rady poddał pod głosowanie 

zaproponowane poszerzenie porządku obrad. Propozycję tę rada przyjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, 

Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): 

Tadeusz Leja. 

Po poszerzeniu porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia wotum zaufania; 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Żołynia za 2018 rok; 

c) udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 

rok; 

d) ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

e) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok; 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019 – 2026; 

g) utworzenia Punktu Przedszkolnego w Kopaniach Żołyńskich; 

h) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Żołynia oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia  

1 września 2019 r.; 

i) ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach 

wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żołynia; 
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j) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć,  

a także przyznania zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub 

wychowankami albo na ich rzecz oraz określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego w przedszkolach, szkołach i zespołach 

szkół prowadzonych przez Gminę Żołynia; 

k) zmiany uchwały Nr XV/138/16 Rady Gminy Żołynia z dnia 27 października 2016 r.  

w sprawie zapewnienia oświatowym jednostkom organizacyjnym gminy wspólnej obsługi, 

określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi, 

l) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Żołynia, 

m) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych 

przez Gminę Żołynia od dnia 1 września 2019 r. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 2 Przewodniczący rady powiedział, że w stosunku do protokołu z poprzedniej sesji 

udostępnionego radnym w systemie informatycznym nie zgłoszono wniosków ani uwag, po 

czym przystąpił do przeprowadzenia głosowania w sprawie jego zatwierdzenia. Protokół  

z poprzedniej sesji rada przyjęła jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

 

Ad. 3 W kontekście projektu uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy wotum 

zaufania przewodniczący rady zaznaczył, że tego typu uchwała będzie podejmowana przez 

radę gminy po raz pierwszy. Przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy, 

które odbyło się na tydzień przed sesją, raport ten był omawiany i przedyskutowany,  

w szczególności w kwestii realizacji zadań oświatowych i spraw społecznych, stanowiących 

największą część budżetu gminy. Informację uzupełnił sekretarz gminy mówiąc, że podjęcie 

uchwały w sprawie wotum zaufania poprzedza debata. Powiedział, że urzędnicy obecni na 

sesji są do dyspozycji rady gminy i odpowiedzą na ewentualne pytania. Wspomniał, że 

zgodnie z przepisami prawa w debacie mogli wziąć udział mieszkańcy gminy, jednak nie 

zgłosili takiej chęci do przewodniczącego rady. Zwrócił się również do radnych o przekazanie 

w czasie sesji lub w terminie późniejszym uwag, które w kolejnych latach pozwoliłyby 

sporządzić raport jeszcze bardziej odpowiadający potrzebom radnych. Przewodniczący rady 

gminy stwierdził, że raport jest szeroki, a panującą w gminie sytuację opisano jasno  

i czytelnie. Wobec braku innych głosów radnych gminy przewodniczący odczytał treść 

uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/60/19  w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Żołynia wotum zaufania została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, 

Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): 

Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Żołynia przedstawiła Anna Kostyńska, Skarbnik 

Gminy Żołynia. Zaznaczyła, że rozpatrzenie przez radę gminy wyżej wymienionych 
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sprawozdań jest podstawą udzielenia wójtowi gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy. Przypomniała, że sprawozdanie z wykonania budżetu oraz sprawozdanie 

finansowe wraz ze stosownymi załącznikami, zostały szczegółowo omówione na 

posiedzeniach komisji rady gminy (Komisji Rewizyjnej, Komisji Gospodarki i Budżetu oraz 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych). Poinformowała zebranych, że sprawozdanie  

z wykonania budżetu gminy za 2018 r. zostało przekazane celem zaopiniowania do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie. Skład Orzekający RIO wydał pozytywną 

opinię w tej sprawie, zawierającą uwagi. Skarbnik powiedziała, że uchwała RIO opiniująca 

sprawozdanie z wykonania budżetu jest do wglądu u przewodniczącego rady gminy oraz 

przypomniała, że uwagi izby sygnalizowała i omawiała podczas wspomnianych posiedzeń 

komisji. Następnie przewodniczący rady gminy odczytał sentencję uchwały RIO pozytywnie 

opiniującej wykonanie budżetu Gminy Żołynia za 2018 r. Podkreślił, że uzasadnienie 

uchwały jest szerokie, a wskazane uwagi dotyczą spraw do drobnej korekty i że nie było 

wielkich uchybień przy wykonywaniu budżetu. Przewodniczący zachęcił radnych do 

dyskusji. Wobec braku głosów odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

VIII/61/19  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Żołynia za 2018 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, 

Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) 

Tadeusz Leja. 

Przed podjęciem uchwały w sprawie absolutorium dla wójta gminy przewodniczący rady 

poprosił Romana Tabina, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żołynia,  

o odczytanie opinii komisji w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Żołynia za wykonanie 

budżetu w 2018 roku. Przewodniczący odczytał opinię, z której wynikało, że komisja, po 

zapoznaniu się z informacjami przedstawionymi przez Wójta Gminy Żołynia, tj.: 

sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Żołynia na 2018 r.; informacją o stanie 

mienia Gminy Żołynia; sprawozdaniem finansowym Gminy Żołynia sporządzonym na dzień 

31 grudnia 2018 r. zawierającym: - rachunek zysków i strat, - zestawienie zmian w funduszu, 

- bilans z wykonania budżetu, - skonsolidowany bilans, - bilans jednostki budżetowej,  

- informację dodatkową, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Żołynia na 

2018 r. i sporządziła wniosek do Rady Gminy o udzielenie z tego tytułu absolutorium 

wójtowi gminy. Przewodniczący rady zapytał radnych, czy mają jakieś uwagi w tej sprawie. 

Wobec braku głosów radnych odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie wójtowi 

gminy absolutorium. Następnie odczytał uchwałę Składu Orzekającego RIO w Rzeszowie 

pozytywnie opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie wójtowi gminy 

absolutorium za wykonanie budżetu gminy na 2018 r. Radni nie zabierali więcej głosu w tej 

sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

VIII/62/19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2018 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przedstawiła Magdalena Rogowska, inspektor Urzędu Gminy Żołynia. 

Wyjaśniła, że zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie zaszła 

konieczność poprawy uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat, podjętej na poprzedniej sesji 

rady gminy. Wyjaśniła, że w nowej uchwale dodano zapis doprecyzowujący definicję 

gospodarstwa domowego wieloosobowego, rozumianego jako gospodarstwo domowe 

zamieszkiwane przez cztery i więcej osób. Zaznaczyła, że resztę zapisów pozostawiono jak  

w poprzedniej uchwale. Przewodniczący rady gminy dodał, że nowy projekt to w zasadzie 
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kosmetyczne zmiany poprzedniej uchwały, które dokładnie omówiono na wspólnym 

posiedzeniu komisji rady. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VIII/63/19  w sprawie ustalenia 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, 

Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): 

Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Anna Kostyńska, 

skarbnik gminy. Podała, że wprowadzone zostanie zwiększenie dochodów gminy o 118,1 tys. 

zł, w tym znajdzie się 4,1 tys. zł darowizny  pieniężnej od osób fizycznych na zakup podłogi 

interaktywnej do przedszkola oraz 114 tys. zł zwiększenia dochodów z tytułu opłaty 

śmieciowej. Odpowiednio do tego zwiększono wydatki na zakup ww. podłogi oraz obsługę 

systemu odbioru odpadów. Skarbnik przedstawiła również przeniesienia w planie wydatków 

związane z realizacją projektu unijnego w gminnych placówkach oświatowych oraz  

z przeznaczeniem 7 tys. zł na dotację celową, przewidzianą do rozdysponowania w ramach 

konkursu na utrzymanie obiektu strzelnicy wraz z kortem. Przewodniczący rady przypomniał, 

że na ten temat rozmawiano na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. Wobec braku 

dyskusji odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr VIII/64/19   

w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok  została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, 

Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): 

Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę finansową gminy przedstawiła 

skarbnik gminy. Wyjaśniła, że zmiany dokonane przed momentem w uchwale budżetowej 

należy wprowadzić również do wieloletniej prognozy finansowej. Radni nie dyskutowali. 

Przewodniczący rady odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr 

VIII/65/19  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 

2019 – 2026 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Następnie Artur Gereresdorf - Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Żołyni - przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Punktu Przedszkolnego w Kopaniach Żołyńskich. Zwrócił uwagę na zmianę w projekcie  

w stosunku do przekazanego radnym, dotyczącą terminu wejścia w życie uchwały. 

Powiedział, że z nadzorem wojewody ustalono, że uchwała w sprawie utworzenia punktu 

przedszkolnego powinna wchodzić w życie w dniu podjęcia. Dyrektor zaznaczył, że  

w niektórych województwach uchwały tego typu traktowane są jako prawo miejscowe  

i wchodzą w życie dopiero po publikacjach w dziennikach urzędowych. Mówił, że potrzeba 

utworzenia punktu przedszkolnego związana jest z likwidacją Szkoły Podstawowej  

w Zmysłówce, w której funkcjonował oddział przedszkolny. Poinformował zebranych, że 

budynek remizy OSP w Kopaniach Żołyńskich - w którym zlokalizowany zostanie punkt 

przedszkolny - został już wyremontowany, gmina aktualnie czeka na stosowne odbiory 

SANEPIDU oraz Państwowej Straży Pożarnej. Dyrektor stwierdził, że od 1 września br. 

zajęcia w nowym punkcie przedszkolnym będą mogły ruszyć, a do wykonania pozostały 

jeszcze tylko drobne prace na zewnątrz budynku. Mówił również, że w obecnej sytuacji 

prawnej nie jest możliwe utworzenie oddziału zamiejscowego Przedszkola w Żołyni, dlatego 

też tworzony jest punkt przedszkolny – inna forma prowadzenia wychowania przedszkolnego. 
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Zapowiedział, że nadzór nad funkcjonowaniem punktu pełnił będzie dyrektor Przedszkola  

w Żołyni, co przyniesie oszczędności. Stwierdził, że punkt liczył będzie maksymalnie 25 

uczniów i praktycznie niczym nie będzie się różnił od innych oddziałów przedszkola, a nawet 

warunki będą lepsze, gdyż będzie to obiekt praktycznie nowy. Dopowiedział, że żywienie dla 

dzieci korzystających z punktu będzie przygotowane w oddziale przedszkola w Zakąciu  

i dowożone do Kopań na bieżąco. Powiedział, że statut punku przedszkolnego określający 

podstawowe warunki funkcjonowania placówki stanowi załącznik do uchwały. Radni nie 

dyskutowali. Przewodniczący rady poddał uchwałę pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/66/19  

w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Kopaniach Żołyńskich została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez gminę przedstawił dyrektor GZEAS. Przypomniał, że w związku z reformą oświatową 

od 1 września wygasa działalność gminnego gimnazjum, ponadto dochodzi do tego 

likwidacja przez gminę Szkoły Podstawowej w Zmysłówce. W związku z powyższym w 

terminie do końca sierpnia br. rada gminy zobowiązana jest do uchwalenia nowego planu 

sieci szkół, zgodnie z którym placówki funkcjonować będą od 1 września 2019 r. Dyrektor 

dodał, że zgodnie z procedurą projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 

Podkarpackiego Kuratora Oświaty. Radni nie dyskutowali przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VIII/67/19  w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Żołynia oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r. została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, 

Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych  

i innych formach wychowania przedstawił dyrektor GZEAS. Przypomniał zebranym, że od  

1 września 2018 r. gmina wydłużyła pracę oddziałów przedszkolnych oraz utworzyła punkt 

przedszkolny w Kopaniach Żołyńskich, który działać będzie od 1 września 2019 r.  

W związku z tymi zmianami zaszła konieczność dostosowania uchwały w sprawie opłat za 

przedszkole do nowych realiów. Dyrektor wyjaśnił, że zgodnie z projektem opłata  

w wysokości 0,80 zł za godzinę pobierana będzie za każdą rozpoczętą godzinę, ale tylko  

w czasie przekraczającym 5 godzinny wymiar bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki. 

Dla porównania podał, że stawka ta w Gminie Białobrzegi wynosi 1 zł, natomiast  

w Gminie Rakszawa 0,75 zł. Dopowiedział, że zgodnie z prawem maksymalna stawka może 

wynosić 1 zł za godzinę. Radni nie dyskutowali, przewodniczący poddał uchwałę pod 

głosowanie. Uchwała Nr VIII/68/19  w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki 

imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, 

Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Kolejno dyrektor GZEAS przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w placówkach oświatowych. Wyjaśnił, 

że do tego rady gmin obliguje ustawa – Karta nauczyciela. Przedstawił obniżki 
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zaproponowane w projekcie uchwały zgodnie, z którym dyrektorzy placówek do 4 oddziałów 

mieliby pracować 15 godzin tygodniowo, od 5-8 oddziałów jak w Szkole Podstawowej Nr 2 

w Żołyni do 8 godzin tygodniowo, powyżej 8 oddziałów - jak w SP w Brzózie Stadnickiej – 4 

godziny tygodniowo. Przedstawił również propozycję, aby nowy dyrektor zespołu szkół oraz 

dyrektor przedszkola nie mieli zajęć dydaktycznych, a to z uwagi na wielkość tych jednostek  

i konieczność skupienia się tylko na zarządzaniu tymi placówkami. Dyrektor wspomniał, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Związek Nauczycielstwa Polskiego 

oraz nauczycielską Solidarność. Przewodniczący rady przypomniał, że sprawę referowano na 

wspólnym posiedzeniu komisji rady. Wobec braku pytań radnych przeczytał projekt uchwały 

i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr VIII/69/19  w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych, zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, a także przyznania zwolnienia od 

obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, 

prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz oraz 

określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 

szkolnego w przedszkolach, szkołach i zespołach szkół prowadzonych przez Gminę 

Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie zapewnienia oświatowym jednostkom organizacyjnym gminy 

wspólnej obsługi przedstawił dyrektor GZEAS. Wyjaśnił, że konieczność zmiany uchwały 

podyktowana jest zmianami w gminnej oświacie, tj. likwidacją Szkoły Podstawowej  

w Zmysłówce, utworzeniem nowego Zespołu Szkół w Żołyni oraz punktu przedszkolnego  

w Kopaniach Żołyńskich. Radni nie dyskutowali, przewodniczący rady odczytał projekt 

uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr VIII/70/19  w sprawie zmiany uchwały 

Nr XV/138/16 Rady Gminy Żołynia z dnia 27 października 2016 r. w sprawie 

zapewnienia oświatowym jednostkom organizacyjnym gminy wspólnej obsługi, 

określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Następnie dyrektor GZEAS przedstawił projekt uchwały ustalającej regulamin udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkującym teren Gminy Żołynia. 

Przypomniał, że sprawę tę omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji rady. Zaznaczył, że 

jest ono zadaniem własnym gminy i jest realizowane przez GZEAS od 2005 r. Powiedział, że 

z pomocy korzystają uczniowie, których rodziny nie przekraczają wskazanych w przepisach 

kryteriów dochodowych. Dodał, że obecnie są zalecenia, aby kryteria te różnicować, co też 

uczyniono przygotowując projekt uchwały. Dyrektor wyjaśnił, że w uchwale wysokość 

stypendiów ustalono jako przedziały procentowe, tak aby w przypadku waloryzacji świadczeń 

rodzinnych był margines do stosowania uchwały, bez konieczności dokonywania jej zmiany. 

Dodał, że gmina nigdy nie ma pełnych informacji co do kwot, jakimi będzie dysponować na 

wypłatę stypendiów. Dyrektor podał, że gmina ostatnio obsługiwała rocznie 155 

stypendystów, rozdysponując kwotę 120 tys. zł. Powiedział, że większość środków pochodzi 

z budżetu państwa, natomiast gmina musi zapewnić wkład własny – w przyszłym roku będzie 

to 20%. Zaznaczył, że w ostatnich latach wkład gminy był nieco mniejszy. Radni nie 

dyskutowali, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr 
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VIII/71/19  w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żołynia została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

Dyrektor GZEAS przedstawił również projekt uchwały w prawie ustalenia planu sieci 

publicznych przedszkoli i jego oddziałów. Wyjaśnił, że uchwała ta również wiąże się  

z wspomnianymi wcześniej zmianami w gminnej oświacie – likwidacją Szkoły Podstawowej 

w Zmysłówce oraz utworzeniem punktu przedszkolnego w Kopaniach Żołyńskich. Dyrektor 

wyjaśnił, że projekt uchwały przekazano radnym tuż przed sesją ponieważ była w trakcie 

opiniowania przez Podkarpackiego Kuratora Oświaty, od którego opinia wypłynęła w dniu 

sesji. Radni nie dyskutowali, przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Uchwała Nr VIII/72/19  w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Żołynia od dnia 1 września 2019 r. została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, 

Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1): Tadeusz Leja. 

 

Ad. 4 W punkcie spraw różnych sołtys sołectwa Żołynia Marek Mach wnioskował  

o rozwiązanie problemu z wałęsającymi się psami z ul. Raki. Przypomniał, że jest to problem 

od lat zgłaszany przez mieszkańców Żołynia. Powiedział, że dotąd kłopotliwi właściciele 

psów mieli około trzydziestu czworonogów, aktualnie jest ich około pięćdziesięciu. Sąsiedzi 

nie śpią z powodu hałasu – szczekanie psów jest bardzo uciążliwe i ze strachu. Sołtys 

nadmienił, że dodatkowo w miejscu tym pojawił się problem ze szczurami, których jest tam 

bardzo dużo. Wyraził obawę o to, aby nie doszło do sytuacji, w której pod nosem opieki 

społecznej dojdzie do zjedzenia któregoś z właścicieli psów przez szczury. Powiedział, że 

zdaje sobie sprawę, iż jest to problem bardzo trudny do rozwiązania, jednak porusza go, aby 

mieć czyste sumienie, gdyż mieszkańcy Żołyni proszą o zrobienie porządku, tak aby ich 

dzieci były bezpieczne. Zaapelował do rady gminy o rozwiązanie tego problemu. 

Sołtys Żołyni wnioskował również o wykoszenie trawy przy ścieżkach biegnących wokół 

targowiska gminnego. 

Sołtys Brzózy Stadnickiej Jan Buszta powołując się na występujące w ostatnich latach 

sytuacje powodziowe wnioskował o wyczyszczenie koryta rzeki Tarlaki, co miałoby zapobiec 

podmywaniu dróg i mostów. Prosił również o interwencję w sprawie naprawy zapadającego 

się przepustu pod drogą powiatową w Brzózie Stadnickiej, przy skrzyżowaniu z drogą 

prowadzącą do Wydrza. Sołtys zwrócił również uwagę, że chodnik dla pieszych przy tej 

drodze zarasta trawą, ponadto przy jego krawędzi z asfaltem zalega namuł, który należałoby 

usunąć. Wnioskował również o usunięcie gałęzi drzew wchodzących w pas drogi biegnącej 

pomiędzy Żołynią a Brzózą Stadnicką. Sołtys zwrócił uwagę, że wycięcia należy dokonać 

przed okresem zimowym, w którym - w przypadku nieprzeprowadzenia wycinki - może być 

szczególnie niebezpiecznie. 

Sołtys Smolarzyn Joanna Wal zwróciła się z prośbą o usunięcie wyrwy w drodze 

gminnej, w pobliżu granicy z Gminą Białobrzegi. Wójt gminy Piotr Dudek odpowiedział, że 

przejeżdżał tą drogą i nawet nisko zawieszonym samochodem miejsce to można przejechać. 

Zadeklarował, że w najbliższych dniach wyrwa zostanie zasypana. 

Odpowiadając na wnioski sołtysa Żołyni wójt powiedział, że drobne postulaty można 

zgłaszać do urzędu wcześniej, nie czekając na posiedzenie rady gminy. Zapowiedział, że 

inspektor urzędu gminy Jan Mazurek zostanie zobowiązany do wyjaśnienia od strony prawnej 
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możliwości rozwiązania problemu psów z ul. Raki. Dopowiedział, że policja na każde 

zgłoszenie telefoniczne reaguje i może karać mandatami właścicieli psów, którzy puszczają je 

luzem. Apelował, aby każdorazowo zgłaszać fakt naruszania przepisów porządkowych. 

Odnośnie plagi szczurów odpowiedział, że po raz pierwszy dowiaduje się o takiej sytuacji.  

Wójt mówił również o problemach z właściwym utrzymaniem dróg przez zarząd 

powiatowy. Wspomniał, że od listopada 2018 r. bezskutecznie prosi zarząd dróg 

powiatowych o pomalowanie znaków przejścia przy przedszkolu na ul. Białobrzeskiej oraz  

o wykonanie przejścia w Brzózie Stadnickiej w okolicach tamtejszej szkoły. Zapowiedział, że 

przed zimą wszystkie gałęzie przy drodze pomiędzy Żołynią a Brzózą Stadnicką zostaną 

wycięte. Wspomniał, że gmina posiada zapewnienie, iż w tej sprawie pomoże państwowa 

straż pożarna. Wójt deklarował również załatwienie spraw przepustu na drodze powiatowej 

oraz oczyszczenia koryta rzeki w Brzózie Stadnickiej po zakończeniu przez ekipę remontową 

urzędu prac prowadzonych w Żołyni. Wójt zaapelował, aby wszyscy poruszający się po 

drogach gminnych utwardzonych kamieniem jeździli wolniej, wówczas drogi te nie będą się 

tak szybko niszczyć. 

Wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach wspomniał, że on oraz radny gminy 

Krzysztof Kosior osobiście przekazują policji informacje o wałęsających się psach. Apelował, 

aby każdy reagował w takiej sytuacji i zgłaszał organom ścigania naruszanie przepisów 

porządkowych, nie tylko w przypadku psów z ul. Raki. 

Wójt gminy w kontekście zakończonego konkursu Podwórko Talentów Nivea 

podziękował radnym Maciejowi Dąbkowi i Karolowi Szturowi za bardzo duże 

zaangażowanie się w próbę zdobycia placu dla Gminy Żołynia. Stwierdził, że uplasowanie się 

gminy na 10 miejscu to bardzo duży sukces, mimo że nie udało znaleźć się w pierwszej piątce 

i zdobyć placu. Powiedział, że częsta obecność Żołyni w Internecie, jej promocja podczas 

głosowania, to również korzyść z udziału w konkursie. 

Sołtys Joanna Wal poinformowała zebranych, że smolarzyński syrop z pączków sosny 

uzyskał certyfikat Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi i został wpisany na listę produktów 

tradycyjnych. Wyjaśniła, że sukces ten był możliwy dzięki udziałowi w projekcie oraz 

współpracy z Lokalną Grupą Działania „Ziemia Łańcucka”. 

Radny Jerzy Szpila powiedział, że konkurs Podwórko Talentów Nivea pokazał siłę 

społeczeństwa gminy. Dodał, że Gmina Żołynia była w grupie gmin bardziej liczebnych  

i gdyby tylko miała więcej mieszkańców to zostałaby finalistą konkursu. Sugerował, aby przy 

kolejnych edycjach lepiej przemyśleć strategię, ponieważ pojawiają się głosy, że wybór 

miejscowości Zakącie na lokalizację placu był niefortunny. Radny wnioskował również  

o dokonanie przeglądu oświetlenia ulicznego dróg w gminie, pod kontem wymiany urządzeń 

na energooszczędne. Podał przykład Łańcuta oraz gmin Świlcza i Gać, w których aktualnie 

oświetlenie uliczne jest modernizowane z wykorzystaniem technologii energooszczędnych. 

Radny sugerował, aby projekt wymiany oświetlenia ocenić w kontekście możliwości 

budżetowych gminy. Stwierdził, że jeżeli gmina byłaby w stanie udźwignąć finansowo takie 

przedsięwzięcie, to w przyszłości przyniosłoby to wymierne oszczędności. 

Radni nie zabierali więcej głosu, przewodniczący rady podziękował zebranym za 

przybycie i zamknął obrady o godzinie 17.10. 

 

Sporządził:      

                                                                                                      


